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Referat af møde nr. 5 i Studienævnet for Virksomhedskommunikation og 

IT 

 
Tid: Onsdag den 22. september 2021 kl. 13.00 

Sted: 2630-K102 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden - beslutningspunkt 

2. Godkendelse af referat af møde nr. 4 – beslutningspunkt 

3. Ændret procedure for tildeling af særlige eksamensvilkår til studerende med 

varige funktionsnedsættelser – orienteringspunkt 

4. Meddelelser – orienteringspunkt 

5. Godkendelse af kursusbeskrivelser for foråret 2022 på ITKO - beslutnings-

punkt 

6. Godkendelse af kursusbeskrivelse for efteråret 2022 på MIT - beslutnings-

punkt 

7. Drøftelse af undervisningsmiljøvurdering 2021 og udarbejdelse af handle-

plan – drøftelses- og beslutningspunkt 

8. Eventuelt 

 

 

Til stede: 

Bjarne Rerup Schlichter, lektor  

Christa Thomsen, professor 

Christiane Marie Høvring, adjunkt 

Lars Haahr, lektor og studieleder - formand 

Søren Erik Nielsen, lektor 

Andreas Mosekjær Bjørn, studerende – næstformand 

Julie Elkjær Mikkelsen, studerende 

 

Desuden deltog: 

Jakob Arnoldi, professor og studieleder (0bservatør) 

Hanne Falsig, uddannelsesrådgiver, BSS Studier 

Ditte Bak, sagsbehandler, BSS Studier (under punkt 3) 

 

Fraværende med afbud: 

Lars Bækgaard, lektor 

Anne Gammelgaard Ballantyne, lektor (observatør) 
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Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 

 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat af møde nr. 4 

Referatet blev godkendt uden bemærkninger. 

 

 

Punkt 3. Ændret procedure for tildeling af særlige eksamensvilkår til stu-

derende med varige funktionsnedsættelser 

Som bilag til punktet var der fremsendt et notat, der beskriver universitetets nye 

praksis for tildeling af særlige eksamensvilkår til studerende med varige funktions-

nedsættelser. 

 

Sagsbehandler Ditte Bak, som deltog under punktet, oplyste, at et hyrdebrev fra Ud-

dannelses- og Forskningsstyrelsen har givet anledning til en gennemgang af proces-

sen, og fremadrettet vil studerende med varige funktionsnedsættelser blive tildelt 

særlige eksamensvilkår gældende for hele uddannelsen. Når en studerende med en 

varig funktionsnedsættelse første gang henvender sig til studieadministrationen, regi-

streres en generel dispensation, og der vil i de efterfølgende semestre blive taget kon-

takt til den studerende, der ikke skal genansøge hvert semester. 

  

Studerende med ikke-varige funktionsnedsættelser skal fortsat søge om særlige eksa-

mensvilkår hvert semester på baggrund af aktuel lægelig dokumentation. 

 

Studienævnets medlemmer udtrykte tilfredshed med den nye praksis, der tilgodeser 

de studerendes behov 

 

 

Punkt 4. Meddelelser 

Studienævnets formand havde følgende meddelelser: 

 

Optagelsestal pr. 15. september 2021 

Kandidatuddannelsen i Informationsteknologi, kommunikation og organisation: 

Aarhus: 146 studerende 

Herning: 44 studerende 

 

Masteruddannelsen i it: 

Fagpakken Digital innovation og digital transformation: 13 studerende 

Fagpakken Ledelse af Virksomhedsarkitektur: 19 studerende 

Masterprojekt: 2 studerende 

 

Studiestart: 

Studiestarten på ITKO blev indledt af to introdage den 2.-3. september 2021 i hhv. 

Aarhus og Herning med både fagligt og socialt indhold.  
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Brightspace 

AU’s nye læringsplatform Brightspace er taget i brug på hele universitetet og har af-

løst Blackboard. Fremover vil det være i Brightspace, at undervisere og studerende 

finder deres kurser, uploader materiale og kommunikerer med hinanden. 

 

Studieleder for kommunikationsuddannelserne 

Da kommunikationsuddannelserne er ved at være udfasede, deltager studieleder 

Christian Waldstrøm som udgangspunkt ikke længere i studienævnets møder. Hvis 

der er punkter, hvor studielederens tilstedeværelse er ønsket, inviteres han til mødet. 

 

Studieleder Jakob Arnoldi havde følgende meddelelser 

 

Ansøgning om trivselsmidler 

Studielederen har ansøgt om trivselsmidler til specialedagen for kommende speciale-

studerende på ITKO i hhv. Aarhus og Herning. Specialedagene vil derfor få et ekstra 

fagligt og socialt indhold. Specialedagen i Aarhus afholdes den 7. oktober, og uddan-

nelseskoordinator Christiane Marie Høvring vil bede forelæseren i Datadrevet forret-

ningsanalyse om at gøre opmærksom på arrangementet. 

 

Overbooking på ITKO 

Studielederen oplyste, at der i forbindelse med optagelsestallene har været en over-

booking på 10 studerende i Herning og 67 i Aarhus. 

 

 

Punkt 5. Godkendelse af kursusbeskrivelser for foråret 2022 på ITKO 

Forud for mødet havde mødedeltagerne fået tilsendt opdaterede kursusbeskrivelser 

for de obligatoriske fag på 2. semester Systemudvikling og databaser, Digital kommu-

nikation, Digital forretningsudvikling samt specialet på 4. semester. 

 

Studielederen redegjorde for baggrunden for ændringerne, som bl.a. er sikring af 

mere variation i udprøvningsformerne, ressourcehensyn, tekstuelle optimeringer og 

får så vidt angår specialet alignment mellem kursusbeskrivelserne for ITKO og 

cand.merc. 

 

Eksamen i Digital forretningsudvikling er ændret fra aflevering af to opgaver til én 

samlet rapport. Eksamen var tidligere meget kompleks, og studienævnet udtrykte til-

fredshed med ændringen. Fra studenterside blev det tilkendegivet, at de studerende 

under den mundtlige gruppeeksamen i vidt omfang blev eksamineret i pensum og 

gengivelse af teori. Der var enighed om, at det ikke er hensigtsmæssigt, og studielede-

ren vil bringe det op på et koordineringsmøde mellem underviserne i Aarhus og Her-

ning. 

 

Det blev drøftet, om formålsbeskrivelsen med faget Digital forretningsudvikling skal 

præciseres. Der blev givet udtryk for forskellige holdninger, men flertallet fandt, at 

formuleringen kunne godkendes.  
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Der blev spurgt ind til, hvorfor timetallet på de tre fag på 2. semester ikke er ens. 

Christiane Marie Høvring redegjorde for, at det skyldes, at den samlede arbejdsbe-

lastning for de studerende skal være den samme for fagene, som alle vægter 10 ECTS, 

og forskellene i eksamensformerne afspejles derfor i timetallet. For Systemudvikling 

og databaser er eksamensformen ændret fra projekt med mundtligt forsvar til mundt-

lig prøve, hvilket blev godkendt på det seneste studienævnsmøde. Denne ændring har 

medført, at det er blevet muligt at udbyde flere undervisningstimer i faget. 

 

Kursusbeskrivelserne for de obligatoriske fag blev godkendt. 

 

Kursusbeskrivelsen for specialet er blevet opdelt i viden, færdigheder og kompeten-

cer. Hvis specialet udarbejdes i grupper, er gruppestørrelsen maks. 3 studerende. Va-

righeden af det mundtlige forsvar er 60 minutter ved individuelt forsvar og 90 minut-

ter ved gruppeforsvar. 

 

Studienævnet diskuterede, hvorvidt de studerendes bidrag ved gruppespecialer skal 

individualiseres. Efter en nærmere drøftelse blev det besluttet at anvende formulerin-

gen fra specialet for cand.merc., hvor der ikke er krav om, at den enkelte studerendes 

bidrag til specialet skal individualiseres, men karakteren skal baseres på en individuel 

bedømmelse. 

 

Studienævnet godkendte kursusbeskrivelsen for specialet med den ændring, at kravet 

om individualisering udgår. 

 

 

Punkt 6. Godkendelse af kursusbeskrivelse for efteråret 2022 på MIT 

Som bilag til punktet havde mødedeltagerne fået tilsendt kursusbeskrivelse for Digi-

tal innovation og digital transformation, hvor der er tilføjet målbeskrivelse for de 

kompetencer, de studerende skal opnå gennem kurset. 

 

Studienævnet godkendte kursusbeskrivelsen. 

 

 

 Punkt 7. Drøftelse af undervisningsmiljøvurdering 2021 og udarbejdelse 

af handleplan 

 Som bilag til punktet var der fremsendt sagsfremstilling samt uddannelsesspecifikke 

datarapporter med kvantitative og kvalitative resultater fra undervisningsmiljøvurde-

ringen, der blev afviklet i efteråret 2020. Undersøgelsen omhandler de studerendes 

vurdering af det fysiske og psykiske arbejdsmiljø.  

 

 Efter drøftelsen i studienævnet skal der udarbejdes en handleplan, der skal offentlig-

gøres på fakultetets studieportaler, og opfølgning på handlingspunkterne kommer til 

at ske i forbindelse med det årlige statusmøde i 2022 og evt. i 2023. 

 

Formanden gjorde opmærksom på, at AU har lanceret et nyt website, som er et tilbud 

til de undervisere og vejledere, der efterspørger viden om, hvordan de kan håndtere 

mistrivsel hos de studerende. Websitet kan ses på https://educate.au.dk/fokusomraa-

der/studietrivsel/haandtering-af-mistrivsel/ 

https://educate.au.dk/fokusomraader/studietrivsel/haandtering-af-mistrivsel/
https://educate.au.dk/fokusomraader/studietrivsel/haandtering-af-mistrivsel/
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 Det blev bemærket, at resultaterne fra rapporterne viser, at de studerende fra ITKO-

uddannelsen på mange parametre scorer lavere end det samlede AU. 

 

 Der er mange forhold i rapporterne vedr. det fysiske miljø (indeklima, lokaleforhold 

etc.), som studienævnet ikke har indflydelse på. Studienævnet vil dog over for prode-

kanen for uddannelse gøre opmærksom på, at der er for få studie- og læsepladser, 

hvilket bør tages i betragtning ved planlægningen af Campus 2.0.  

 

 Studienævnet vil appellere til underviserne om, at de eksplicit (i WDC-arket) beder 

om, at lokalerne passer til den undervisning, der foregår. Tvillingeauditorierne er fx 

ikke velegnede, hvis der foregår gruppeaktiviteter i undervisningen. Hvis det ikke er 

muligt at få et fladt lokale, kan det være hensigtsmæssigt at omlægge undervisningen, 

så den passer til de fysiske rammer.  

 

De studerende blev opfordret til at danne en studenterforening, som findes på de fleste 

andre uddannelser, og som kan være med til at sikre de bedst mulige rammer for de 

studerende. 
 

 Det faglige miljø har stor indflydelse på de studerendes trivsel, og studienævnet øn-

sker en nærmere drøftelse af, hvad fagligt miljø er. Det blev besluttet at afholde et te-

mamøde af ca. 1½ times varighed, der kun skal omhandle det faglige miljø.  

 

De studerende gav udtryk for, at de mangler information vedr. specialeskrivning, herun-

der hvor man henvender sig fx i forbindelse med tildeling af vejleder. Studieportalen vil 

blive opdateret med flere oplysninger, ligesom de studerende på specialedagen vil få yder-

ligere information om, hvordan specialevejledning og –skrivning foregår på ITKO. 

 

Det blev besluttet, at studieleder, undervisningskoordinatorer og uddannelsesrådgiver 

udarbejder et forslag til handleplan, som sendes til høring i studienævnet inden den 15. 

oktober. 

 

 
 Punkt 8. Eventuelt 

 Der var intet til punktet. 

 

  

Mødet sluttede kl. 15.10. 

 

 

 

Lars Haahr    Hanne Falsig   

Formand    Referent  


